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 PROTOKÓŁ

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Budżetu i Spraw
Gospodarczych odbytego

w dniach 7, 8, 14 marca 2018 roku

Radni obecni na wspólnym posiedzeniu według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do
protokołu.
Ponadto udział w sesji wzięli:

1. Henryk Litka Burmistrz Miasta i Gminy Dolsk
2. Marek Gogół Pracownik Referatu Gospodarczego
3. Sławomir Strajbel Pracownik Referatu Gospodarczego
4. Szymański Zenon członek rady sołeckiej Lubiatówka
5. Maria Marchlewska kierownik referatu gospodarczego
6. Monika Leciejewska Pracownik Referatu Gospodarczego

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska
Marek Jurga, który powitał członków Komisji, zaproszone osoby i poinformował, że
tematem dzisiejszego spotkania jest:

1. Zapoznanie się ze sprawą odprowadzania wody deszczowej przez właścicieli
nieruchomości sąsiadujących z działką nr 140/1 i 140/2.

2. Objazd dróg gminnych po okresie zimowym.
3. Sprawy bieżące.

Ad.1.
Burmistrz Henryk Litka poinformował, że podjęty temat jest sprawą sąsiedzką. Następnie
poprosił Marka Gogóła o przedstawienie podjętych działań w przedmiotowej sprawie.
Marek Gogół poinformował, że położenie gruntów będących przedmiotem sąsiedzkiego
sporu jest trudne. Budynki mieszkalne i gospodarcze, zlokalizowane są na sąsiednich
działkach gdzie gromadzi się woda deszczowa, która spływa na grunty orne usytuowane
niżej. Tereny [...], [...] oraz [...] najbardziej narażone na zalanie.
Marek Gogół poinformował, że zgodnie z ustawą Prawo wodne obowiązującą do dnia
31.12.2017r. organ wykonawczy gminy w przypadku zmiany stanu na gruncie ze szkodą dla
gruntów sąsiadujących mógł w drodze decyzji nakazać właścicielowi gruntu przywrócenie
stanu poprzedniego lub wykonanie urządzeń zapobiegających szkodom.

Radna Janina Pawełczyk zapytała o sposób rozwiązania problemu?
Marek Gogół poinformował, że w świetle regulacji ustawy Prawo wodne obowiązującej od
dnia 01.01.2018r. organ wykonawczy gminy z urzędu lub na wniosek wydaje decyzję
nakazującą właścicielowi gruntu przywrócenie stanu poprzedniego lub wykonanie urządzeń
zapobiegającym szkodom. Do wydania przedmiotowej decyzji niezbędne jest powołanie
biegłego, który opracuje opinię ustalająca stan faktyczny na gruncie i zakres prac do
wykonania i podziałem na strony postępowania. Nie wykonanie obowiązków nałożonych
decyzją wiąże się z prowadzeniem postępowania egzekucyjnego w administracji  w tym
nałożeniem grzywny w celu przymuszenia, a ostatecznie wykonaniem zastępczym zadania i
obciążeniem kosztami stron postępowania.
Radna Janina Pawełczyk przywołała przepisy
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Radni mieli wątpliwości czy zalewane tereny są tylko i wyłącznie przez wodę opadową, czy
jak sugerują właściciele wybranych gruntów tereny orne zalewane są wodą opadową i
gnojowicą.

Następnie radni udali się do Księginek celem lustracji terenu jak również wysłuchania
właścicieli nieruchomości w sprawie odprowadzania wody deszczowej z gruntów.

Po zapoznaniu się z przedmiotowym terenem wszyscy obecni udali się na świetlicę gdzie w
drodze dyskusji ustalono że strony spotkają się i ustalą jedną z dwóch rozwiązań
zaproponowanych przez radnych mianowicie:

1. Właściciele którzy odprowadzają wodę opadową ze swych posesji mają obowiązek
założyć studnię z ostojnikiem, każdy na swojej posesji. Następnie położyć rury o
przekroju co najmniej Ø250 przez działkę [...], [...] oraz [...] do studzienki z
ostojnikiem na działce [...].

lub
2. Właściciele którzy odprowadzają wodę opadową ze swych posesji mają obowiązek

założyć studnię z ostojnikiem, każdy na swojej posesji. Następnie położyć rury o
przekroju co najmniej Ø250 przez działkę [...], [...] oraz [...] do rowu otwartego
położonego poniżej działek 140/1 i 148/2

i
3. Studzienkę na działce 140/1 i 140/2 [...] należy usytuować przy granicy z działką [...]

tak, aby nie kolidowało to z pracami na polu właścicieli. Wszelkie koszty rur, koparki
oraz przestawienia studzienki na działkach [...] nr 141/1 oraz [...] nr 140/1 i 140/2
ponoszą osoby odprowadzające wodę opadową, a mianowicie: [...], [...], [...], [...], [...],
[...].  Do  porozumienia  stron  ma  dojść w  ciągu  7  dni  o  czym  Rada  Miasta  i  Gminy
Dolsk ma być poinformowana.

Ad.2.
W dniu 7 marca Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych wraz z Komisją Rolnictwa i
Ochrony Środowiska dokonała objazdu dróg w następujących miejscowościach:
Małachowo, Gaj, Księginki, Pokrzywnica, Mszczyczyn, Masłowo, Wieszczyczyn, Drzonek,
Błażejewo, Trąbinek, Ostrowieczko.

Radni będąc w miejscowości Drzonek zlustrowali działkę nr 129 na którą właściciel
sąsiadującej działki złożył wniosek wyrażając zainteresowanie poszerzeniem nieruchomości.

Po zapoznaniu się z przedmiotowym gruntem radni wyrazili obawy w sytuacji gdy nabywca
wywyższy przedmiotowy teren i może doprowadzić do podtapiania sąsiadującej
nieruchomości zabudowanej.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Marek Jurga zarządził
przerwę w obradach do dnia 8 marca br. godz. 9.00

Po przerwie tj. w dniu 8 marca 2018r.
Ad.3.
Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy
Dolsk.
Sławomir Strajbel wraz z Marcinem Englertem przedstawili wnioski złożone przez
zainteresowanych, które miałyby być przedmiotem zmian w Studium Uwarunkowań i
Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Dolsk. I tak:
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1. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Dolsk działka nr 313 – brak
przeciwskazań. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

2. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Dolsk działka nr 1221, 1222,
1223 – brak przeciwskazań. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

3. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Dolsk działka nr 344/2, 344/1,
344/3 – brak przeciwskazań. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

4. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Dolsk działka nr 1211 – brak
przeciwskazań. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

5. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Dolsk działka nr 1545/17 –
brak przeciwskazań. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

6. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Dolsk działka nr 1090/2 –
brak przeciwskazań. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

7. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Dolsk działka nr 711, 712 –
wniosek częściowo zaakceptowany kontynuacja obecnego studium. Radni
jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

8. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Dolsk działka nr 306, 305/2,
305/7, 305/6 – wniosek częściowo zaakceptowany kontynuacja obecnego studium.
Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

9. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Drzonek działka nr 229/4,
230, 229/3 – brak przeciwskazań. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

10. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Drzonek działka nr 143 –
wniosek częściowo zaakceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

11. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Drzonek działka nr 294/6,
297/1 – wniosek zaakceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

12. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Kotowa działka nr 265/12,
265/15, 265/13, 265/10, 265/18, 265/16 – wniosek zaakceptowany. Radni
jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

13. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Księginek działka nr 246/11 –
wniosek częściowo zaakceptowany kontynuacja obecnego studium. Radni
jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

14. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Księginek działka nr 448,
504/2, 504/1 – wniosek zaakceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili opinię
pozytywną.

15. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Lipówki działka nr 141, 140,
139, 138, 136/4, 136/5 – wniosek częściowo zaakceptowany kontynuacja obecnego
studium. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

16. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Lipówki działka nr 71, 59,
62/2, 71, 72, 73, 74/1, 74/2, 74/3, 74/4, 75, 64/12, 64/10, 64/8, 64/6, 62/2, 61, 60/2 –
wniosek zaakceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

17. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Lipówki działka nr 107  –
wniosek odrzucony. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

18. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Lipówki cały obszar wsi
Lipówka – wniosek odrzucony. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

19. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Lipówki działka nr 122/10  –
wniosek częściowo zaakceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

20. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Lipówki działka nr 26/1,
122/1, 122/2, 122/4, 122/5, 122/6, 123, 108 – wniosek odrzucony. Radni jednogłośnie
wyrazili opinię pozytywną.

21. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Lubiatowa działka nr 259 –
wniosek częściowo zaakceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.
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22. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Masłowa działka nr 170/2 –
wniosek częściowo zaakceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

23. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Lubiatowa działka nr 352,
351, 348, 349, 350, 347 – wniosek odrzucono. Radni jednogłośnie wyrazili opinię
pozytywną

24. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Mełpina działka nr 106, 107,
206 – wniosek odrzucono. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną

25. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Międzychodu działka nr
28/11, 28/16, 28/15 – wniosek zaakceptowano. Radni jednogłośnie wyrazili opinię
pozytywną

26. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Mełpina działka nr 102 –
wniosek odrzucono. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną

27. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Mełpina działka nr 116/4 –
wniosek odrzucono. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną

28. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Mełpina działka nr 135/2 –
wniosek odrzucono. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną

29. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Mełpina działka nr 95 –
wniosek częściowo zaakceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną

30. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Mełpina działka nr 133 –
wniosek odrzucono. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

31. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Mełpina działka nr 135/4 –
wniosek odrzucono. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

32. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Mełpina działka nr 39/1, 39/2
– wniosek zaakceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

33. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Mszczyczyna działka nr 75,
74, 77 – wniosek częściowo zaakceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili opinię
pozytywną.

34. Wniosek dotyczący wykreślenia przebiegu obwodnicy miasta Dolsk – wniosek
zaakceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

35. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Ostrowieczna działka nr 167,
28/2 – wniosek zaakceptowano. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

36. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Ostrowieczna działka nr 10/9,
10/14, 10/15 – wniosek odrzucono. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

37. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Nowieczka działka nr 19/4 –
wniosek częściowo akceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

38. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Pokrzywnicy działka nr 34 –
wniosek częściowo zaakceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

39. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Pokrzywnicy działka nr 27,
28/1, 28/2, 29, 30, 31, 32 – wniosek zaakceptowany. Radni jednogłośnie wyrazili
opinię pozytywną.

40. Wniosek dotyczący nieruchomości położonej w obrębie Rusocina działka nr 52, 53 –
wniosek odrzucono. Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

41. Wniosek dotyczący Projektu zbiornika nr 6 Wieszczyczyn – wniosek odrzucono.
Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

42. Wniosek dotyczący miasta Dolsk w ciągu drogi nr 434 – wniosek zaakceptowany.
Radni jednogłośnie wyrazili opinię pozytywną.

Ad.2.
W dniu 8 marca Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych wraz z Komisją Rolnictwa i
Ochrony Środowiska dokonała objazdu dróg w następujących miejscowościach:
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Lubiatówko, Lubiatowo, Lubiatowo-Kacze Doły Mełpin, Międzychód, Pinka, Kotowo,
Dolsk.

Ad. 3.
Świetlica Księginki
Burmistrz Henryk Litka poinformował, o możliwości pozyskania środków zewnętrznych i
jednoczesnym złożeniu wniosku o przyznanie pomocy na operacje typu „Inwestycje w
obiekty pełniące funkcję kulturalne” w ramach działania „Podstawowe usługi i odnowa wsi
na obszarach wiejskich” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-
2020.

Radna Janina Pawełczyk zapytała o kosztorys?
Monika Leciejewska poinformowała, że do dotychczasowego kosztorysu należy wprowadzić
poprawki uwzględniające nowoczesną technologie.
Przewodnicząca Janina Pawełczyk wyraziła zdanie, że świetlica zbyt duża, wskazując
usytuowania budynku świetlicy przy rowie pociągnie za sobą duże wydatki na budowę
fundamentu budynku.
Burmistrz Henryk Litka przypomniał, o wprowadzanych wcześniej zmianach do projektu i
zmniejszeniu budynku świetlicy.
Radna Janina Pawełczyk stwierdziła, że ok. 120m2 stanowi duża świetlica.
Radny Andrzej Michałowski zaprzeczył powyższemu stwierdzeniu.
Burmistrz Henryk Litka zadanie „Budowa świetlicy wiejskiej, boiska trawiastego do piłki
nożnej, placu zabaw oraz utwardzenia terenu i parkingu w Księginkach” realizowane będzie
w dwóch etapach: I w orku 2019 i II w roku 2020. Ze względu na możliwości finansowe
gminy koszt I etapu stanowiłyby ok. 70% wszystkich wydatków a koszt drugiego to ok. 30%.
Skarbnik Magdalena Surmicka poinformowała, że wolne środki z 2016 roku to
111.595,62zł, nadwyżka z 2017 roku to 415.427,93zł.
Radna Janina Pawełczyk zapytała czy wcześniejszej spłaty zobowiązań nie będzie?
Burmistrz Henryk Litka zaprzeczył dodając że środki z nadwyżki budżetowej przeznaczyć
na Księginki.
Radna Janina Pawełczyk stwierdziła, że należy poprosić mieszkańców Księginek aby środki
z funduszu sołeckiego przeznaczać na budowę świetlicy.
Burmistrz Henryk Litka potwierdził, że możemy poprosić mieszkańców Księginek.
Radna Janina Pawełczyk otrzymała odpowiedź iż koszt wprowadzenia zmian w projekcie to
5000zł.
Ilona Skorupkao kolejności przysługiwania pomocy decydować będzie suma uzyskanych
punktów przyznanych na podstawie kryteriów wyboru operacji zgodnie z rozporządzeniem
Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 18 sierpnia 2017r. (kryteria krajowe oraz kryteria
dla danego województwa). Maksymalna ilość punktów do zdobycia wynosi 32. Pomoc może
być przyznana na realizację operacji, która uzyska co najmniej 16 pkt. Wysokość
pozyskanych środków nie jest wiadoma projekt zrealizowany i rozliczany w oparciu o
faktury.
Radna Janina Pawełczyk zapytała kto będzie prowadził nadzór.
Burmistrz Henryk Litka poinformował ,że kierownik
Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych wyraził akceptację złożenia
wniosku na możliwość pozyskania środków zewnętrznych.
Sekretarz Mirella Godawa poinformowała,  że  można  poprosić radę sołecką o  zmianę we
wydatkowaniu środków funduszu sołeckiego, a zmiana podjęta jest większością mieszkańców
uczestniczących w zebraniu.
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Radny Zenon kaisuR  zasygnalizował, aby przeznaczenie środków funduszu sołeckiego
na budowę świetlicy w Księginkach dotyczyło bieżącego roku jak również kolejnych lat.

Wykonanie podjętych uchwał.
Maria Marchlewska nawiązując do zgłoszenia dotyczącego wykonania podjętych uchwał na
sprzedaż majątku gminy poinformowała radnych o niezrealizowanych uchwałach
dotyczących sprzedaży lokali mieszkalnych jak również działek w drodze przetargu i w
drodze bezprzetargowej co stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Marek Jurga zarządził
przerwę w obradach.

Po przerwie tj. w dniu 14 marca 2018r.

Świetlica Księginki
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Marek Jurga poprosił o
szczegóły informacji dotyczących budowy świetlicy w Księginkach.
Monika Leciejewska poprosiła  o  pytania  w przedmiotowej  sprawie  gdyż temat  ten  był już
omawiany na posiedzeniach.
Przewodniczący Marek Jurga zapytał o mieszkańców którzy zdecydowali o sprzedaży?
Radna Janina Pawełczyk poprosiła o omówienie punktów które mogą być przyznane w
drodze rekrutacji wskazując:

· Zatrudnienie pracownika, który zdaniem radnej generuje koszty,
· Zajęcia dla dzieci, osób starszych, wątpliwości radnej co do zainteresowania

mieszkańców w proponowanych zajęciach.
Reasumując swoją wypowiedź Radna Janina Pawełczyk poprosiła o szczegóły projektu
gdyż po ogólnych informacjach ma zastrzeżenia.
Monika Leciejewska odpowiadając poinformowała, iż zmiany w projekcie stanowić będą
koszty ok 5.000zł. Realizacja projektu w roku 2019 stanowić będą 60% wydatków, a w roku
2020 -40%. Informacja ta została uzgodniona ze Skarbnikiem Miasta i Gminy Dolsk. Kwestia
zatrudnienia po dokładnej analizie zdecydowano, że gmina aby nie generować kosztów nie
będzie pozyskiwała punktacji ze wskazanego kryterium. Natomiast z kryterium o możliwości
zdobycia punkt za prowadzenie zajęć gmina skorzysta, czy frekwencja na zajęciach dopisze –
nie wiadomo.
Radna Janina Pawełczyk zapytała czy brak frekwencji będzie miał wpływ na rozliczenie?
Sekretarz Mirella Godawa przedstawiła cykl zajęć co stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Radna Janina Pawełczyk wskazując zagospodarowanie terenu zapytała czy będzie
realizowane przez mieszkańców?
Monika Leciejewska poinformowała, że pozwolenie i projekt obejmuje również
zagospodarowanie terenu.
Rada Janina Pawełczyk zapytała jaki może być wkład własny, zwracając jednocześnie
uwagę że przez okres 5 lat brak możliwości wynajmu lokalu.
Monika Leciejewska potwierdziła okres ochrony projektu.
Radny Jarosław Kaczmarek zadał pytanie czy realizować projekt czy też nie?
Radna Janina Pawełczyk poprosiła o symulacje punktacji.
Monika Leciejewska poinformował, że maksymalna ilość punktów do zdobycia to 32, aby
wniosek został zakwalifikowany należy otrzymać 16 punktów. Rozstrzygnięcie projektu do
końca marca po ok. 6 miesiącach podpisanie umowy.
Radna Janina Pawełczyk zwróciła uwagę, iż pozytywne rozstrzygnięcie i realizacja zadania
to decyzja starej rady. Zapytała czy jest możliwość wycofania się z umowy?
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Skarbnik Magdalena Surmicka zwróciła uwagę na planowane rozłożenie wydatków tj.
2019-60%, a 2020- 40%, dodając zobowiązania w 2019 roku są większe niż w bieżącym ale
mniejsze niż w 2020 roku.
Radna Janina Pawełczyk zapytała o możliwość otrzymania zwrotu podatku VAT za
przeprowadzoną inwestycję?
Skarbnik Magdalena Surmicka wyjaśniła, że odzyskanie podatku VAT jest możliwe przy
prowadzeniu sprzedaży, stwierdzając, że jest nie możliwe.
Radna Janina Pawełczyk zapytała co gdy gminy nie będzie stać ?
Skarbnik Magdalena Surmicka wskazała środki z nadwyżki.
Radny Jarosław Kaczmarek wyraził się, że nadwyżka budżetowa winna zostać do czasu
rozstrzygnięcia sprawy w sądzie.
Skarbnik Magdalena Surmicka potwierdziła, jednakże tożsama kwota z podatku od
nieruchomości wpłynęła za rok 2018.
Radna Janina Pawełczyk poprosiła o szczegółową informację dotyczącą dochodów gminy z
podatku od nieruchomości za budowle.
Monika Leciejewska sprawdzi możliwości odstąpienia od umowy.
Radna |Janina Pawełczyk wskazując kwotę 400.000zł podatku od nieruchomości
zadeklarowaną przez firmę EON, zmianę w ustawie poprosiła o wyjaśnienie sytuacji.
Dorota Praczyk poinformowała o braku zmian w ustawie. Firma EON zadeklarowała kwotę
tożsamą z rokiem poprzednim jednocześnie uwzględniając wartość amortyzacji w kwocie
20.000zł.
Radna Janina Pawełczyk poprosiła o wyjaśnienie czy kwota 400.000zł jest pewnym
dochodem gminy?
Dorota Praczyk przedstawiła, iż gmina po odwołaniu nie wiedziała jaką deklarację firma
EON złoży na podatek od nieruchomości na 2018 rok. Skarga złożona , kasacja termin
rozpatrzenia - do dwóch lat.
Skarbnik Magdalena Surmicka wskazała wolne środki o wartości 400.000zł i 115.000zł
jednocześnie informując, że założenie – faktycznych wydatków związanych z realizacją
inwestycji to środki o wartości 300.000zł.

Korespondencja sołtysa Lipówki
Przewodnicząca Rady Janina Pawełczyk odczytała korespondencję jaka wpłynęła do Rady
Miasta i Gminy Dolsk a dotyczyła wodociągu dla Lipówki i Podlesia.
Radny Marek Jurga przypomniał, że Komisja Ochrony Środowiska opiniując projekt
budżetu na 2018 rok sugerowała zabezpieczenie środków na budowę wodociągu w Lipówce.

Skarbnik Magdalena Surmicka wskazując rozmowy z poprzedniego spotkania na którym to
nie było sprzeciwu wobec podjęcia działań w możliwości pozyskania środków zewnętrznych
na budowę świetlicy w Księginkach.
Radny Zenon Rusiak wskazał potrzebę wymiany autobusu szkolnego ze względu na zły
stan.
Sekretarz Mirella Godawa zły stan techniczny autobusu jest od kilku lat.
Sekretarz Mirella Godawa zaproponowała przeznaczenie środków funduszu sołeckiego na
zakup nowego autokaru dla dzieci.
Radna Janina Pawełczyk reasumując: firma EON złożyła deklarację na wyższy podatek od
nieruchomości, pytając jaki jest koszt wodociągu?
Monika Leciejewska odpowiedział, że 760.000zł
Radna Janina Pawełczyk zapytała czy jesteśmy wstanie wybudować wodociąg?
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Skarbnik Magdalena Surmicka po wcześniejszym zabezpieczeniu środków na budowę
wodociągu w Lipówce angażując środki do dyspozycji przez gminę jest możliwa realizacja
zadania budowy świetlicy w Księginkach.
Radna Janina Pawełczyk zapytała o możliwość wykorzystania istniejących urządzeń i
przyłączenie do nowego wodociągu?
Monika Leciejewska poinformowała, że przedmiotowy wodociąg jest od nowa budowany.
Reasumując przygotowujemy wniosek celem pozyskania środków zewnętrznych na
dofinansowanie budowy świetlicy w Księginkach, przy założeniu że środki z funduszu
sołeckiego sołectwa Księginki w przeciągu najbliższych lat zostaną przeznaczane na
przedmiotową budowę.

Ad.2. Objazd dróg gminnych po okresie zimowym.
Kontynuując powyższy temat Marek Gogół zapoznał radnych z zapotrzebowaniem na
profilowanie dróg wraz z uzupełnieniem ich nierówności na podstawie złożonych wniosków
przez poszczególnych sołtysów co stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Następnie na
podstawie powyższych wniosków i dokonanej oceny stanu dróg gminnych przez Komisję
Budżetu i Spraw Gospodarczych oraz Komisję Rolnictwa i Ochrony Środowiska radni ustalili
zapotrzebowanie na realizację zadania pn. „Profilowanie nawierzchni dróg gruntowych na
terenie miasta i gminy Dolsk wraz z uzupełnieniem nierówności niwelety nawierzchni
tłuczniem kamiennym, gruzem betonowym lub destruktem asfaltowym” co stanowi załącznik
nr 4 do protokołu.

Ad.3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska odczytał wniosek do
Burmistrza Miasta i Gminy Krzywiń co stanowi załącznik n5 do protokołu.

Przewodniczący Jarosław Kaczmarek poinformował o negatywnych odczuciach
społeczeństwa i na tym zakończył posiedzenie komisji.

Protokolant Przewodniczący Komisji

Magdalena Pawłowska


